

朝陽科技大學 096學年度第2學期教學大綱  
The History of Chinese Folk Customs 中國民俗史

當期課號	0064	Course Number	0064
授課教師	陳志昌	Instructor	Chen,Chi Chang
中文課名	中國民俗史	Course Name	The History of Chinese Folk Customs
開課單位	歷史與文明課群(日)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in History and Civilization
學分數	2	Credits	2
課程目標	1. 認識中國歷代一般百姓的生活習俗，及各項風俗對於百姓生活的影響。2. 尋找一般百姓生活的基本特徵，討論民間風俗對於一般百姓生活的約束力，瞭解一般百姓的行為規範。3. 說明台灣今日社會風俗之傳承與演變，觀察今日台灣民間風俗之概況。	Objectives	Discussing the culture of the ancient Chinese people, and its influence to the people. The main content including their food, clothes, the customs of life and death, and the taboo.
教材	自編	Teaching Materials	Codified by myself
成績評量方式	1. 期中考30% 2. 期末考30% 3. 課堂參與40%	Grading	1. Midterm examination 30% 2. Final 30% 3. Student's participation in class 40%
教師網頁	-		
教學內容	1. 何謂民俗？ 2. 民俗產生的社會背景 3. 民俗的內容與表現形式 4. 民俗與其他文化現象的關係 5. 中國民俗的特點 6. 中國民俗之歷史分期 7. 民俗的種類與生活	Syllabus	1. What is Folk Customs? 2. The social background of Folk Customs 3. The content and presentation of Folk Customs 4. The connection between Folk Customs and Culture phenomenon 5. The characteristic of Chinese Folk Customs 6. The historical division of Chinese Folk Customs 7. The connection between Variety of Folk Customs and life

尊重智慧財產權，請勿非法影印。